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Dear Special Olympics family,  

 
We did it! We all helped shape the 2023 Special Olympics World in Berlin and led it to the success 
we had hoped for years ago.  
 
We wanted World Games by athletes for athletes. We wanted global attention in order to be 
able to promote inclusion in all aspects of life. We wanted gatherings and forums. We wanted 
fair yet emotional competitions. We wanted enthusiastic spectators and much more.  
 
Our motto “Strong Together” became “Unbeatable Together”. The Host Town Program, which 
included well over 200 inclusive communities across Germany, became the core of 
#IncusiveTogether – Germany’s largest inclusion movement. 
 
I would like to express my sincere thanks to all those involved in this year-long development and 
preparation for the World Games. You have all put in a great deal of energy and commitment. 
You have overcome the long months of the pandemic – sometimes combined with personal 
isolation as a result of working from home – with patience and confidence. 
 
I would like to thank all employees in the LOC and the federal office, the presidium and the 
honorary members of SOD, the SO regional associations, and all those who have helped in the 
large SO network on either a full-time or voluntary basis. 
 
For most of the LOC staff, the coming months will be a time to say goodbye and reorient 
themselves. For this, I wish you all good luck and personal satisfaction. We hope that you stay 
connected with us in your new roles. 
 
We will not soon forget the 2023 Special Olympics World Games in Berlin. They are an incentive 
for us to use the unifying power of sport to promote an inclusive society. 
 
With deep gratitude and warm greetings, 
 
Your president, 
 
 

 
 
Christiane Krajewski 
President Special Olympics Germany 
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Liebe Special Olympics Familie, 
 
 
es ist vollbracht. Wir alle gemeinsam haben die Special Olympics World Berlin 2023 gestaltet 
und zu dem Erfolg geführt, den wir uns vor Jahren erhofft hatten.  
 
Wir wollten Weltspiele von Athlet*innen für Athlet*innen, wir wollten weltweite Aufmerksamkeit, 
um für Inklusion in allen Lebensbereichen zu werben. Wir wollten Begegnungen, Foren, faire und 
zugleich emotionale Wettkämpfe, begeisterte Zuschauer*innen und vieles mehr.  
 
Aus unserem „Gemeinsam Stark“ wurde „Zusammen Unschlagbar“. Das Host Town Program mit 
weit über 200 inklusiven Kommunen in ganz Deutschland wurde zum Kern von 
#ZusammenInklusiv – Deutschlands größter Inklusionsbewegung. 
 
Bei allen, die an dieser jahrelangen Entwicklung und Vorbereitung der Weltspiele beteiligt 
waren, möchte ich mich sehr herzlich bedanken. Ihr alle habt Euch mit ganzer Kraft und riesigem 
Engagement eingesetzt. Ihr habt die langen Monate der Pandemie, teilweise verbunden mit 
persönlicher Isolierung im Home Office mit Geduld und Zuversicht überwunden. 
 
Heute richte ich meinen Dank gleichermaßen an alle Mitarbeitenden im LOC und der 
Bundesgeschäftsstelle, an das Präsidium und die Ehrenmitglieder von SOD, an die SO 
Landesverbände und alle, die haupt- oder ehrenamtlich im großen SO Netzwerk mitgeholfen 
haben. 
 
Für die meisten Mitarbeitenden des LOC gilt es in den kommenden Monaten Abschied zu nehmen 
und sich neu zu orientieren. Dazu wünsche ich Euch allen viel Glück und persönliche Zufriedenheit. 
Bitte bleibt uns auch in neuen Aufgabenbereichen weiterhin verbunden. 
 
Wir alle werden die Special Olympics World Games Berlin 2023 nie vergessen. Sie sind uns 
Ansporn, mit der verbindenden Kraft des Sports eine inklusive Gesellschaft zu fördern. 
 
Mit großer Dankbarkeit und herzlichen Grüßen verbleibe ich für heute 
 
Eure Präsidentin 
 
 

 
 
 
Christiane Krajewski 
Präsidentin Special Olympics Deutschland 
 


